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Slovo starosty obce
Váženı́ spoluobčané, jak se už stalo tradicı́,
předkládáme Vám Zpravodaj Obce Pačlavice, ve
kterém Vás chceme informovat o děnı́ v našich
třech obcı́ch za uplynulých dvanáct měsı́ců roku
2019.

Zastupitelstvo obce pracovalo v roce 2019
v nezměněné podobě. Úvod roku byl zahájen
přı́pravou výběrového řı́zenı́ na akci ”Pačlavice
– zkvalitněnı́ ubytovacı́ch kapacit, II. etapa“. Do-
davatelem stavby se stala firma POZIMOS a.s.,
která prováděla i I. etapu. Práce byly započaty
v květnu. Jen připomı́nám, že se jedná o nástavbu
v části půdnı́ch prostor nové budovy a zvednutı́
nižšı́ části jejı́ přı́stavby o jedno patro.

Součástı́ akce je také kompletnı́ rekonstrukce
budovy tzv. ”třet’áku“ včetně nadstavby jejı́ho
prvnı́ho patra a rekonstrukce přı́zemı́ zámku.
Náklady na realizaci stavby jsou vyčı́sleny na
zhruba 54 milionů korun. Projekt podpořili Mi-
nisterstvo práce a sociálnı́ch věcı́ České repub-

liky částkou 37 694 671 Kč a Fond Zlı́nského kraje
částkou 3 500 000 Kč. Předpoklad ukončenı́ akce
je na konci letošnı́ho roku, ale již v průběhu roku
se budou moci klienti stěhovat do nových prostor.

V loni byla dokončena projektová dokumentace
na vybudovánı́ chodnı́ku v Pornicı́ch směrem
na Morkovice. Zastupitelstvo obce podalo žádost
o dotaci s IROP prostřednictvı́m MAS Hřı́běcı́
hory. Ke konci roku byl projekt doporučen k fi-
nancovánı́. Proto bude letos na jaře vyhlášeno
výběrové řı́zenı́. Realizace stavby se předpokládá
ve druhé polovině roku 2020.

Už velmi dlouho také čekáme na stavebnı́ povo-
lenı́, abychom mohli konečně začı́t připravovat
stavebnı́ pozemky s inženýrskými sı́těmi v pro-
storu bývalé zámecké zahrady. Předpokládáme,
že bychom jej mohli mı́t koncem dubna. Zastu-
pitelé dále odsouhlasili přı́pravu druhé lokality
stavebnı́ch pozemků vedle hřbitova, kde bude
připraveno dalšı́ch sedm stavebnı́ch pozemků.
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Stále probı́há jednánı́ s Ředitelstvı́m silnic
Zlı́nského kraje o přı́pravě opravy průtahu Lhoty
a cesty do Pačlavic. Pokud se vše podařı́ úspěšně
dotáhnout, předpokládám, že stavba by se mohla
realizovat v roce 2021. Obec by se měla podı́let na
výměně obrub a rekonstrukci chodnı́ků.

V loňském roce také obce zasáhly po dvanácti
letech přı́valové srážky. Nejvı́ce byla postižena
Lhota a Pačlavice. Majetek obce nebyl poškozen.
Na úklidu komunikacı́ a bahna se podı́leli
zaměstnanci obce a členové zásahové jednotky
obce. Vše bylo zapřı́činěno osetı́m kukuřice nad
obcemi. Bohužel, obec nedokáže zabránit těmto
problémům. I tak bych chtěl všem občanům
a členům zásahové jednotky poděkovat za pomoc.

Dále se snažı́me snižovat náklady na likvidaci
odpadů, abychom nemuseli zvyšovat poplatek.
Bohužel produkce komunálnı́ho odpadu stále
roste, přestože vı́ce třı́dı́me. V loňském roce vy-
produkovali občané z Pačlavic 73,73 tun, Por-
nic 38,99 tun a Lhoty 33,29 tun směsného od-
padu. Celkem tedy naše tři obce vyprodukovaly
v loňském roce 146 tun směsného odpadu, což je
o 2,76 tun vı́ce jak v roce 2018. Vzhledem k tomu,
že po roce 2024 bude zakázáno skládkovánı́ ko-
munálnı́ho odpadu, přistoupila obec v rámci Mi-
kroregionu Morkovsko s předstihem na změnu
strategie jeho likvidace. Mı́sto ukládánı́ na
skládku je v současné době odpad svážen na
nově vybudované překladiště v Morkovicı́ch na
letišti. Odtud pak putuje do brněnské spalovny
SAKO. I tak náklady na odpady stále rostou.
Cı́lem každého zodpovědného občana je jistě
neplýtvat zbytečně s veřejnými prostředky. To
všichni můžeme splnit i tak, že budeme správně
třı́dit a do popelnice vhodı́me jen to, co do nı́ patřı́,
tedy směsný odpad. K likvidaci napřı́klad sta-

vebnı́ suti, která se v popelnicı́ch běžně objevuje,
využijeme sběrný dvůr v Morkovicı́ch. Novinkou
byl loni pytlovaný svoz papı́ru. Ten od letošnı́ho
roku končı́ z důvodu vysokých nákladů na svoz,
kdy už za likvidaci papı́ru a plastu obec platı́ ne-
malé prostředky.

Každoročně také roste množstvı́ bioodpadu. Za
loňský rok jsme odvezli na kompostárnu do Mor-
kovic 299 tun. Jen pro ilustraci v roce 2018
to bylo 176 tun, 166 tun v roce 2017 a 156
tun v roce 2016. I svoz bioodpadu začı́ná být
stále nákladnějšı́. Jezdı́ se každé pondělı́ a pátek,
přičemž stále častěji se do každé obce musı́
zajı́ždět dvakrát, jak pro kontejner, tak následně
pro větve. Z tohoto důvodu majı́ zaměstnanci
mnohem méně času na sečenı́ trávy a celkový
úklid obce, i když velkou pomocı́ bylo pořı́zenı́
traktoru s přı́kopovým ramenem, se kterým
posečeme i hůře přı́stupné plochy. Přesto bych
se moc přimlouval o kompostovánı́ i v domácı́ch
kompostérech.

Jako každý rok obec z rozpočtu podpořila mı́stnı́
spolky: SDH Pačlavice 10 000 Kč, SDH Lhota
20 000 Kč, SDH Pornice 17 981 Kč, TJ Sokol Por-
nice 10 000 Kč, TJ Sokol Pačlavice 125 000 Kč, FK
Pačlavice 50 000 Kč a Centru pro dětský sluch
Tamtam, které poskytuje služby rodinám dětı́
se sluchovým postiženı́m, 5 000 Kč. Myslivecké
sdruženı́ Pačlavice obdrželo dotaci 20 000 Kč,
Český svaz včelařů Pačlavice 3 000 Kč.

Závěrem bych chtěl poděkovat zastupitelům
i všem aktivnı́m spoluobčanům za jejich celoročnı́
práci v organizacı́ch a spolcı́ch, kde se věnujı́
mládeži, pečujı́ o naše životnı́ prostředı́ a pořádajı́
kulturnı́, společenské a sportovnı́ akce. Děkuji
také všem, kteřı́ se účastnili veřejných zasedánı́,
na nichž prezentovali své připomı́nky a návrhy.
Mým prvořadým cı́lem je vždy pracovat pro blaho
občanů všech našich třı́ obcı́, Pačlavic, Pornic
a Lhoty, bez rozdı́lu.

S přánı́m všeho dobrého

Pavel Čech, starosta Obce Pačlavice
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Činnost kulturnı́ komise v roce 2019
Rok uplynul jako voda a my opět hodnotı́me,
co se nám podařilo nebo nepodařilo. Vzhledem
k ochraně osobnı́ch údajů hrajeme našim jubi-
lantům pouze na jejich zvláštnı́ přánı́ nebo na
přánı́ rodiny. Starosta obce spolu s členkami
kulturnı́ komise nadále navštěvuje po domluvě

”oslavence“ při kulatých 80., 85. a 90. naroze-
ninách a od devadesáti let pak každý rok. Při této
přı́ležitosti jim osobně předávajı́ spolu s přánı́m
dárkový balı́ček.

Ve dnech 31. března a 20. řı́jna se uskutečnilo
již tradičnı́ slavnostnı́ vı́tánı́ dětı́ do života.
Mezi nejmladšı́ občánky našı́ obce jsme přivı́tali
Adrianu Hejčovou, Kristýnu Růžičkovou, Jiřı́ho
Kubánka, Davida Saparu a Eduarda Sačka.

O kulturnı́ program se postarala děvčata Adéla
Čechová, Kateřina Hrušáková, Nela Juřı́ková
a Nikola Pučanová. Po uvı́tacı́m proslovu sta-
rosty obce předaly členky kulturnı́ komise
dětem plyšového mazlı́čka, rodičům pamětnı́ list

a kytičku. Od tohoto roku také docházı́ k malé
změně. Malým občánkům se již nevyplácı́ fi-
nančnı́ hotovost, ale dostanou dárkový pou-
kaz na nákup hygienických potřeb pro děti.
Připomı́náme rodičům, kteřı́ chtějı́ své děti takto
slavnostně přivı́tat, že musı́ podepsat pı́semný
souhlas dle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně
osobnı́ch údajů, ve zněnı́ pozdějšı́ch předpisů. For-
mulář si mohou vyzvednout na obecnı́m úřadě
nebo stáhnout na webových stránkách obce.

Dne 29. dubna vystoupily děti z Mateřské školy
Pornice v kulturnı́m zařı́zenı́, aby předvedly
pásmo připravené pro oslavu Svátku matek.
Pod vedenı́m svých učitelek zazpı́valy, za-
tančily a poděkovaly maminkám za jejich lásku.
Pro všechny zúčastněné bylo připraveno malé
občerstvenı́. Ve slavnostnı́m tónu proběhlo také
loučenı́ s předškoláky v Mateřské škole Pornice.
Starosta obce popřál budoucı́m školákům a jako
dárek předal dětem potřebné pomůcky do školy.

Dne 12. řı́jna jsme uspořádali zájezd do Měst-
ského divadla v Brně na divadelnı́ představenı́
Splašené nůžky. Jednalo se o originálnı́ šı́lenou
detektivnı́ komedii, která umožnila divákům za-
sahovat do děje a rozhodovat o dalšı́m průběhu
přı́běhu. Hra dokonale mı́sila napětı́ a zábavu
a nabı́dla nám neopakovatelný zážitek. Jelikož
byl velký zájem o toto představenı́, plánujeme
v podzimnı́ch měsı́cı́ch uspořádat dalšı́ zájezd do
divadla.

Rok 2019 jsme ukončili výrobou adventnı́ch
věnců. Této akce se zúčastnili nejen dospělı́, ale
i děti. Výsledkem byly opravdu originálnı́ nápady
a krásné výtvory adventnı́ch věnců, které ozdo-
bily mnohé naše domovy.

Na závěr bych chtěla poděkovat za podporu, po-
moc a spolupráci všem členům kulturnı́ komise
a také všem, kteřı́ se našich akcı́ účastnı́. Váš
zájem je pro nás všechny tou nejlepšı́ odměnou.

Za kulturnı́ komisi Jana Čechová
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Mateřská škola Pornice
Uplynulý rok 2019 byl v Mateřské škole Pornice
ve znamenı́ stavebnı́ch pracı́. Během hlavnı́ch
prázdnin byla provedena rekonstrukce sociálnı́ch
zařı́zenı́ a došlo ke zvětšenı́ prostor třı́d.
Poděkovánı́ patřı́ panu Jarošovi a všem jeho spo-
lupracovnı́kům, kteřı́ provedli náročnou rekon-
strukci.

Velkou proměnu prodělalo i schodiště s chod-
bami opatřenými novým osvětlenı́m a výmalbou.
Malı́řské práce plné nápadů a barev pana
Zdražila s kolegou jsou znát i na nově natřeném
zábradlı́, krytech na topenı́, dveřı́ch a jejich
zárubnı́ch.

Dı́ky těmto důležitým opravám a úpravám nám
vzniklo pro děti prostornějšı́, hezké a estetické

prostředı́, kde se mohou cı́tit přı́jemně při všech
činnostech a aktivitách, které ve školce probı́hajı́.
A že jich v loňském roce opět bylo! Po přivı́tánı́
nového roku k nám zavı́tali Tři králové. Spoustu
zábavy, soutěžı́ a her jsme si užili při kar-
nevalovém reji masek, Srdı́čkovém dnu, veli-
konočnı́m dopoledni a dalšı́ch projektových či
sportovnı́ch dnech. Za poznánı́m jsme se vydali
třeba do planetária v Brně a na Střednı́ školu
veterinárnı́ do Kroměřı́že. Navštı́vili jsme Mu-
zeum Kroměřı́žska i kulturnı́ program v Květné
zahradě. Využili jsme nabı́dky panı́ Horákové
z knihovny v Pačlavicı́ch a zúčastnili se tak
besedy s ilustrátorem dětských knih. Plavecké
schopnosti a dovednosti děti opět rozvı́jely na pla-
veckém výcviku ve Vyškově a na koupališti v Mor-
kovicı́ch.

Jako tradičně proběhla pro přı́buzné dětı́ jarnı́
a vánočnı́ vystoupenı́ plná tanečků, zpěvů
a řı́kanek. Předškolnı́ děti navštı́vily kamarády
v 1. třı́dách Základnı́ školy Morkovice i Počenice.
Nejednou se vydaly potěšit klienty do Domova pro
seniory v Pačlavicı́ch a Prasklicı́ch. V zářı́ jsme
přivı́tali nové ”malé kamarády“ maňáskovým di-
vadlem z Hodonı́na. Návštěva Mikuláše a vánočnı́
nadı́lka byly krásnou tečkou za rokem 2019.

V nadcházejı́cı́m roce půjde nemalá část inves-
tic do odvlhčenı́ budovy technologiı́ HW SYSTÉM.
Také je třeba vybavit dětskou ložnici novými
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lehátky splňujı́cı́ hygienická opatřenı́. Blı́zké
okolı́ školy čeká na novou výsadbu stromů pro
vznik přirozených stinných mı́st.

Nadále je našı́m hlavnı́m cı́lem vytvářet pro děti
ve školce takové prostředı́ a podmı́nky, aby se
cı́tily dobře, bezpečně, měly možnost se stát sa-
mostatnými a sebevědomými osobnostmi a těšily
se na to, co se svými vrstevnı́ky mohou zažı́t.
O to se společnými silami snažı́ panı́ ředitelka

Světlana Tesařová, panı́ učitelky Jana Malá, Jana
Zdražilová a Bc. Sandra Machačová, asistentka
pedagoga Petra Tesařová a provoznı́ pracovnice
Květoslava Sklářová. Velkou pozornost si zasloužı́
i logopedická péče, kterou pro děti pravidelně a již
šestým rokem zajišt’uje panı́ logopedka Mgr. Lada
Hronková.

Již několik let jsme zapojeni do projektu EU
Šablony pro MŠ, Svět nekončı́ za vrátky, cvičı́me
se zvı́řátky a podporujeme nemocné děti ve spo-
lupráci s Fondem Sidus.

Život našı́ školky můžete sledovat nejen
na nástěnkách v prostorách školy, obecnı́ch
vývěskách, ale také na webových stránkách školy
www.mspornice.cz. Touto cestou bychom chtěli
poděkovat za podporu zřizovateli Obci Pačlavice
a všem dalšı́m sponzorům, jejichž pomoci si velmi
vážı́me.

Za celý kolektiv zaměstnanců p. uč. Jana Malá
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TJ Sokol Pornice v roce 2019
Počet stávajı́cı́ch členů našı́ tělocvičné jednoty So-
kol je 17. Rok 2019 jsme zahájili hned 1. 1. prvnı́m
ročnı́kem ”Novoročnı́ho otužovánı́ na rybnı́ku
Švábka“. Počet diváků byl sice většı́ než sa-
motných otužilců, nicméně věřı́me, že tradice
bude pokračovat a ledová voda přitáhne postupně
stále vı́ce odvážlivců. Každopádně za podporu pu-
blika moc děkujeme.

Jaro jsme přivı́tali 27. dubna tradičnı́m pálenı́m
čarodějnic na sokolské zahradě. Počası́ se vydařilo
a všichni si to užili. Dne 18. května proběhl na
rybnı́ku Švábka za podpory obce sedmý ročnı́k
dětského sportovnı́ho rybařenı́ metodou chyt’
a pust’. Opět jsme měli zajištěn dohled zkušených
rybářů a možnost zapůjčenı́ nářadı́ k úspěšnému
lovu. Největšı́m úlovkem se pochlubila Patri-

cie Jablunková a sice kaprem délky 51 cm. Na
druhém mı́stě se umı́stila Justýnka Zacharová
s kaprem 46 cm. Následovali Justýnka Raclavská,
Matyáš Tichý s kapry o délce 45 cm a na čtvrtém
mı́stě Radim Šesták s kaprem 42 cm. Tato akce je
rok od roku oblı́benějšı́ a mladých rybářů přibývá.
Vı́tězové si odnesli krásné ceny a všechny děti
byly odměněny za účast sladkostı́. Na závěr akce
byla losována bohatá tombola a téměř každý si
odnesl nějakou výhru. Počası́ nám přálo a určitě
si to užily jak děti, tak jejich rodiče. Věřı́me, že se
na Švábce přı́štı́ rok potkáme zas. Tı́mto také moc
děkujeme všem našim sponzorům.

Abychom dětem zmı́rnili smutek, že prázdniny
už končı́, uspořádali jsme pro ně 31. srpna na
sokolské zahradě dětské sportovnı́ odpoledne.
Tradičně nejoblı́benějšı́ aktivitou je vždy střelba
z luku a ze vzduchovky. Dalšı́mi disciplı́nami
byly chůdy, skákánı́ v pytli, překážková dráha
a dalšı́. Po absolvovánı́ všech úkolů, dostaly
děti za odměnu sladkosti a občerstvenı́. Pro ty
nejmenšı́ přijel kolotoč, který se za nadšeného
jásotu všech dětı́ točil téměř bez zastávky dvě
hodiny. Na závěr, dı́ky štědré podpoře našı́ch
sponzorů, mohla opět proběhnout bohatá tombola
a tentokrát si odnesly dárky naprosto všechny
děti, protože jich bylo opravdu hodně.

Podzim jsme přivı́tali halloweenským dlabánı́m
dýnı́, ze kterých děti za asistence dospělých
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vyráběly přı́šerky. Těmi jsme pak nazdobili so-
kolskou zahradu a ve tmě se z nı́ stalo téměř
magické mı́sto se spoustou světýlek. Děti si to
užily v maskách a na závěr je čekalo drobné
občerstvenı́.

V řı́jnu byl proveden svoz kovového odpadu v obci.
Děkujeme občanům za spoluúčast. Advent jsme
začali rozsvěcenı́m vánočnı́ho stromu na návsi
za většinové účasti občanů našı́ obce. Zazpı́vali
jsme si koledy, pojedli cukrovı́, zahřáli se čajem
a svařeným vı́nem a od dětı́ z mateřské školy jsme
všichni dostali krásné svı́cny, za které jim i panı́m
učitelkám patřı́ velký dı́k.

Rok 2019 byl skvělý, proto jsme ho ukončili
ohňostrojem a silvestrovskou oslavou. Všem Vám
děkujeme za přı́zeň a těšı́me se na Vás v roce
2020. Sportu zdar.

za všechny členy TJ Sokol Pornice
Marie Kneblová

Proměna Sociálnı́ch služeb Pačlavice
Nelze si nevšimnout, že se v areálu Sociálnı́ch
služeb Pačlavice děje něco velkého, něco, co bylo
již dávno potřeba a bez čeho by tyto služby už dále
nemohly být poskytovány, a to je výstavba nových
prostor pro naše klienty.

Ačkoliv se totiž dlouhodobě snažı́me zvyšovat
kvalitu péče prostřednictvı́m mnoha školenı́, su-
pervizı́, konzultacı́ a podobně (jen pro představu
– většina našich pracovnı́ků přı́mé péče má jen
v tomto roce splněno téměř 80 hodin vzdělávánı́,
přičemž zákon od nás vyžaduje ”jen“ 24 hodin
ročně), prostředı́ našich služeb za touto kvalitou
vždycky pokulhávalo. A i když se naši pracovnı́ci
stále snažili prostory domovů všemožně vyzdobit
a vytvořit co nejlepšı́ atmosféru bydlenı́, společné
koupelny, WC či vı́celůžkové pokoje nám neustále
bránily dostat se na standard, který je ve většině
pobytových služeb u nás samozřejmostı́.

Do konce roku 2020 však již všechno bude ji-
nak. Služby pro seniory budou poskytovány na

třech budovách. V budově domova se zvláštnı́m
režimem vzadu areálu našı́ organizace pro 30 kli-
entů s Alzheimerovou chorobou a jiným typem de-
mence, v budově vlevo od zámku, kde bude 34
mı́st pro seniory omezené v soběstačnosti, a přı́mo
v přı́zemı́ zámku pro dalšı́ch 14 seniorů, kteřı́
se již bez pomoci druhé osoby neobejdou. Ob-
jekty budou bezbariérové s jednolůžkovými, ma-
ximálně dvoulůžkovými pokoji, vlastnı́ koupelnou
a WC, společnou kuchyňkou, jı́delnou i terape-
utickou mı́stnostı́ určenou pro volnočasové akti-
vity a činnosti vedoucı́ k udržovánı́ či zvyšovánı́
soběstačnosti. Elektrická polohovacı́ lůžka včetně
signalizačnı́ho zařı́zenı́ jsou samozřejmostı́.

Už se moc těšı́me na to, až Vám za rok bu-
deme moct konkrétně představit, jak to u nás vy-
padá a co můžeme seniorům z našeho regionu
nabı́dnout.

Mgr. Petra Motalová
Sociálnı́ služby Pačlavice, p. o.
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TJ Sokol Pačlavice v roce 2019
Rok 2019 jsme začali jako již tradičně pořádánı́m
VIII. Sportovnı́ho plesu, na kterém se všichni
dobře bavili. Svoje vystoupenı́ zde předvedli opět
naši fotbalisti. Pořadatelé vše zvládli ke spokoje-
nosti všech.

V polovině ledna začaly tréninky ”A“ i ”B“
mužstva převážně v Osı́čanech na umělé trávě.
Přátelská utkánı́ odehrála naše mužstva na
umělé trávě v Morkovicı́ch.

”A“ mužstvo momentálně hrajı́cı́ druhou sezónu
I. A třı́du se zatı́m v polovině sezóny 2019/2020
po sehránı́ těžkých utkánı́ nacházı́ na vynikajı́cı́m
4. mı́stě, a to i přesto, že některé hráče často
trápila zraněnı́. V předchozı́ sezóně 2018/2019 se
naši hráči umı́stili na 10. mı́stě.

”B“ mužstvo skončilo v sezóně 2018/2019 na
9. mı́stě. Nynı́ se po podzimnı́ části sezóny
2019/2020 nacházı́ na 7. mı́stě.

Mimofotbalové aktivity jsme začali vymalovánı́m
šaten a jejich vybavenı́m novými lavičkami,
věšáky, skřı́němi atd. Nejvı́ce práce se odvedlo
na dokončenı́ fasády a podařilo se také položit
novou zámkovou dlažbu před šatnami, kde nám
velmi pomohla firma L-STAM. Byly provedeny
také terénnı́ úpravy a vysetı́ trávy kolem této
nové zámkové dlažby. Dále byla zhotovena nová
střecha na WC, rýny a oplechovánı́, tyto práce
řı́dil Jiřı́ Frkal.

Na jaře byly znovu natřeny lavičky a při dvou
většı́ch brigádách proběhl úklid listı́ a větvı́ ko-
lem laviček a plotu. Také jsme si již tradičně
půjčili stroje a sami provedli vertikutaci hřiště.
Provedla se i oprava na dětském hřišti, zejména
výměna desek, jejich nátěr atd. Spolu s hasiči
jsme uspořádali sběr železa.

Největšı́ událostı́ v roce 2019 byla pro Sokol
oslava výročı́ 100 let TJ Sokol Pačlavice a 65 let
kopané, která se uskutečnila v sobotu 22. června
2019. Zde byla předána řada oceněnı́ a me-

dailı́ dlouholetým členům, funkcionářům, hráčům
a sponzorům. Sehrála se i dvě přátelská utkánı́.
Přestože nám počası́ moc nevyšlo, všichni se dobře
bavili.

Začátkem srpna se uskutečnil nohejbalový tur-
naj trojic, jehož se zúčastnilo 7 mužstev. Na konci
srpna jsme uspořádali na hřišti zábavu se skupi-
nou Expo a Pension.

S přı́chodem zimy jsme opět nachystali mantinely
na betonku, kde hrajı́ děti hokej a kde je na Štědrý
den dopoledne tradičně vystřı́dali dospělı́, kteřı́
mezi sebou sehráli turnaj. Spolu s diváky je zde
vždy dobrá zábava. Poslednı́ den v roce byl jako
obvykle věnován tradičnı́mu fotbálku v Osı́čanech
pro všechny hráče Pačlavic.

8



Zpravodaj 2020Zpravodaj 2020Zpravodaj 2020

Na závěr chci poděkovat všem fanouškům, kteřı́
chodı́ fandit našim hráčům na domácı́, ale i ven-
kovnı́ utkánı́, dále sponzorům Pozis-Bau, Agropt,
L-STAM a všem dalšı́m, také hráčům a všem
ostatnı́m, kteřı́ se starajı́ o občerstvenı́, údržbu

areálu a hladký průběh všech našich akcı́. Takže
přı́štı́ rok opět na viděnou! Sportu zdar a fotbalu
zvlášt’!

Jiřı́ Soldán
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SDH Lhota v roce 2019
Váženı́ čtenáři Zpravodaje,
dovolte nám, abychom Vás tradičně informovali
o činnosti SDH Lhota v uplynulém roce 2019.
Mnozı́ z Vás jste přı́mými účastnı́ky či pozorova-
teli našich akcı́.

Lednový úvod patřil pouze každoročnı́ valné
hromadě, administrativnı́m počinům, zhodnocenı́

roku 2018 a stanovenı́ plánů činnosti právě na
rok 2019 tradičně s důrazem na brigádnı́ a hlavně
kulturnı́ činnost tı́m spı́še, že v daném roce byla
plánována oslava 120 let založenı́ sboru. Nicméně
prvnı́ akcı́ roku byly počátkem března ostatky,
tedy průvod masek po obci. V malém, s impro-
vizovanou hudbou, ale s dobrou náladou, kterou
určitě mohou potvrdit všichni sousedé, at’ už se
průvodu přı́mo zúčastnili nebo pro maskovanou
chasu připravili dobré pohoštěnı́. Děkujeme.

Dalšı́ jarnı́ tradičnı́ dvojakcı́ byla stavba a kácenı́
máje. Stavba spojená se soutěžemi pro děti, jako
napřı́klad skákánı́ v pytlı́ch, hod kroužky na cı́l
apod., byla jako v minulých letech pod patro-
nacı́ manželů Jirky a Hanky Hanákových. Po sou-
mraku následováno pálenı́m čarodějnic a opékánı́
špekáčků na zbytcı́ch čarodějnické hranice. Vr-
cholem letnı́ činnosti byla ve spojenı́ s tradič-
nı́m hasičským výletem avizovaná oslava 120 let
od založenı́ hasičského sboru ve Lhotě. U této
výjimečné přı́ležitosti se v sobotu 6. července
2019 v kapli Sv. Floriána na návsi Lhoty konala
mimořádná mše svatá.
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V neděli 7. července 2019 pak přišel na řadu
výlet, na nějž se opět sešla jak hojná účast
návštěvnı́ků domácı́ch i z okolnı́ch obcı́, tak četné
výpravy sborů z okolı́. K tanci a poslechu, při slav-
nostnı́m nádechu celé akce, hrála mnohačlenná
dechová kapela ”Veselá muzika z Ratı́škovic“. Na
výletě tradičně nesměly chybět soutěže pro děti
i dospělé, střelba ze vzduchovky, ruské kuželky
a podobně, se spoustou cen a samozřejmě bohatá
tombola.

Na tomto mı́stě nám předevšı́m dovolte opět
velmi a velmi poděkovat všem těm, kdo nám
pomáhali pracı́ při přı́pravách či realizaci, at’ už
domácı́ nebo ”přespolnı́“, členové nebo jen sousedé
a přátelé, a také těm, kteřı́ věnovali hodnotné
a četné ceny do tomboly.

Poslednı́ z kulturnı́ch zastavenı́, které chceme
zmı́nit, jsou podzimnı́ hodová zábava pro děti
i dospělé a prosincová Mikulášská nadı́lka
a soutěže pro děti, jenž se dı́ky již několikátému
opakovánı́ stala nejen mezi dětmi, ale i mezi
dospělými mimořádně populárnı́.

Z technické a brigádnı́ práce bychom chtěli zmı́nit
každoročnı́ sběr železa a elektroodpadu. Tato
akce přispı́vá jak k čistotě obce, ekologické likvi-
daci nepotřebného materiálu, tak v neposlednı́
řadě k jistému finančnı́mu přilepšenı́ do rozpočtu
spolku.

V průběhu celého roku udržujeme pronajatý
výletnı́ prostor Kamenı́, který se nacházı́ v lese
nad obcı́. Zásadnı́m počinem loňského roku byla
postupná úprava klubovny za přispěnı́ obce for-
mou dotace, jejı́ž předmětem bylo snı́ženı́ a zatep-
lenı́ stropu. Děkujeme takto i vedenı́ obce za stálý
vstřı́cný přı́stup. Stejně tak budeme rádi, pokud
nám všichni zachováte přı́zeň v novém roce 2020.
Již ted’ můžeme avizovat napřı́klad termı́n prvnı́
akce. Dne 22. února 2020 proběhnou Ostatky ve
Lhotě. Budeme se na Vás těšit na všech našich
akcı́ch.

Michal Eger, kronikář SDH Lhota
Foto: Michal Eger
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SDH Pačlavice – z činnosti mladých hasičů
Rok 2019 jsme začali účastı́ na Valné hromadě
dne 5. ledna 2019. Ještě v lednu to byl dětský kar-
neval, kde se staršı́ děti spolupodı́lely na organi-
zaci, poté následovaly Ostatky.

Rok 2019 byl hlavně v režii dorostů, kteřı́
trénovali celou zimu s panem Jarošem v Mor-
kovicı́ch. Jak se jim tréninky vyplatily, si vy-
zkoušeli v Jablonci nad Nisou na Jablonecké
hale dorostu. V obrovské konkurenci si vybojo-
vali slušné výsledky. Každý měl ve své katego-
rii asi 100 závodnı́ků a naši se umı́stili všichni
kolem 20. mı́sta. Ve stejný den zbytek kolek-
tivu pomáhal při celorepublikové akci ”Uklid’me
Česko.“

V květnu potom dorostům začal kolotoč. Nejdřı́ve
okresnı́ kolo dorostů v Chropyni, kde Marie

Horáková a Petr Horák postoupili do krajského
kola ze druhého mı́sta a Vojta a Hana Kaňovi
z mı́sta prvnı́ho. Krajské kolo potom proběhlo
v Uherském Hradišti. Domů jsme odjı́žděli
s 6. mı́stem Marie Horákové, 3. mı́stem Petra
Horáka, 2. mı́stem Vojty Kani a 1. mı́stem
Hany Kaňové, která postoupila do republi-
kového kola. Hanka hájila naše barvy 5. července
2019 ve Svitavách. Soutěžilo se ve třech dis-
ciplı́nách a po sečtenı́ výsledků vybojovala vyni-
kajı́cı́ druhé mı́sto. Pro ni je to krásné ukončenı́
závoděnı́ v kategorii dorostů. Do Svitav odjela
také Klárka Vdolečková, která letos závodila za
družstvo děvčat z Morkovic. Na podzim ještě dvě
děvčata běžela ”Šedesátky“ v Morkovicı́ch. Marie
Horáková byla na 4. mı́stě a Adéla Čechová na
17. mı́stě.

Dne 16. listopadu 2019 jsme se ještě zúčastnili
Memoriálu Pavla Přecechtěla st. v Počenicı́ch.
V uzlovacı́ soutěži vybojovala Maruška Horáková
v kategorii dorostů jednotlivců 7. mı́sto a družstvo
staršı́ch žáků zı́skalo nepopulárnı́ bramborovou
medaili.

Ke konci roku jsme se naladili na Vánoce
pečenı́m pernı́čků za pomoci dětı́ z MŠ Pornice.
Pernı́čky se potom rozdávaly při rozsvěcovánı́
vánočnı́ho stromečku. Pásmo na rozsvěcenı́
připravila společně ze staršı́mi děvčaty a kluky
panı́ Čechová a se školkáčky panı́ učitelka z MŠ
Pornice.
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K dnešnı́mu dni evidujeme 22 mladých hasičů
do 18 let. U přı́ležitosti svátku patrona hasičů
sv. Floriána byla oceněna Klárka Vdolečková
hejtmanem Zlı́nského kraje panem Čunkem
pamětnı́ medailı́ za reprezentovánı́ Zlı́nského
kraje na Mistrovstvı́ ČR dorostů v Plzni v roce
2018, kde se umı́stila na 3. mı́stě.

Ještě musı́m zmı́nit dalšı́ úspěchy našich mladých
hasičů v roce 2019, kteřı́ nás reprezentovali na
soutěžı́ch, kdy startovali za jiná družstva. Hana
Kaňová na Extralize České republiky v požárnı́m
sportu soutěžila za družstvo žen SDH Dětkovice,
které se umı́stilo na 1. mı́stě. Dále startovala na
Mistrovstvı́ České republiky Moravské hasičské
jednoty v Přelouči za družstvo Cı́sařov, s nı́mž se
stala mistrynı́ ČR Moravské hasičské jednoty.

Petr Horák a Vojtěch Kaňa nás reprezentovali na
Mistrovstvı́ České republiky v požárnı́m sportu
mužů a žen v Ústı́ nad Labem a na Mistrov-
stvı́ České republiky Moravské hasičské jednoty
v Přelouči, kde nastoupili za družstvo Cı́sařov.

Závěrem bych chtěla poděkovat panu Jarošovi
a jeho dceři Adéle za vedenı́ a přı́pravu dorostů
na závody.

Gábina Zdražilová

Požárnı́ sport
Dne 18. května 2019 jsme se zúčastnili hasič-
ských závodů v Prasklicı́ch. Závodů se zúčastnilo
8 družstev žen a 9 mužů. Reprezentovali nás:

• Muži: Horák, Kaňa, Němec, Staněk, Frkal,
Vdoleček, Obruča

• Ženy: Kaňová S., Kaňová H., Zdražilová J.,
Vdolečková K., Soldánová a dvě ženy z druž-
stva Počenic

Požárnı́ sport pro okrsek Morkovsko

Výsledková listina ženy
1. Morkovice 21:64
2. Pornice
3. Pačlavice 25:37
4. Počenice
5. Prasklice
6. Vlčı́ Doly
7. Uhřice
8. Lhota N

Výsledková listina muži
1. Počenice 22:33
2. Pačlavice 27:16
3. Uhřice
4. Věžky
5. Pornice
6. Prasklice
7. Morkovice
8. Vlčı́ Doly
9. Tetětice N
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SDH Pornice
Rok 2019 byl opět velmi bohatý na kulturnı́
a sportovnı́ události.

V únoru jsme začali tradičnı́m masopustnı́m
průvodem v obci. V dubnu proběhl sběr železného
šrotu a úklid v areálu Zadreva.

Na přelomu zimy a jara nechal obecnı́ úřad
v budově Zadrevu opravit omı́tky, vyměnit
okna a vchodové dveře. Touto cestou bych
chtěl poděkovat starostovi obce Pačlavice Pavlu
Čechovi a hlavně Karlu Robotkovi st. a jeho po-
mocnı́kům za dobře vykonanou práci. Společně
jsme provedli úklid a zkompletovali nové židle
a stoly, které dodala obec. V květnu jsme dovezli
a postavili májku za účasti občanů Pornic a okolı́.

Dne 1. června, kdy se májka pokácela, už byly
v plném proudu přı́pravy na závody TFA Pornice,
které následovaly hned druhý den. Pod vedenı́m

Milana Kochanı́čka jsme pořádali 1. kolo Zlı́nské
ligy TFA – železných hasičů. Vı́ce se o této soutěži
dočtete ve sportovnı́m přı́spěvku. V průběhu roku
jsme se zúčastnili čtyř okrskových schůzı́, z nichž
jedna proběhla 20. zářı́ u nás. Projednávaly se
soutěže, kulturnı́ akce, hasičské výlety atd. Dne
16. listopadu proběhlo okresnı́ shromážděnı́ sta-
rostů v Kurovicı́ch. Za hojné účasti byl zhodno-
cen rok 2019 a z jednotlivých přı́spěvků jsme se
seznámili se stanovami na rok 2020 a novými pra-
vidly v hasičském sportu.

V červenci začaly hasičské výlety v okrsku
Morkovice. My jsme letos oslavovali 115 let
od založenı́ sboru v Pornicı́ch. Při slavnostnı́
schůzi 19. července byly za účasti představitelů
okolnı́ch hasičských sborů předány řády a me-
daile současným členům sboru. Památku zakla-
datelů a bývalých členů hasičského sboru v Por-
nicı́ch jsme uctili minutou ticha.
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Letošnı́ rok nebyl ke konánı́ hasičských výletů
nikterak přı́větivý. Odnesli jsme to snad nejvı́ce
my, Pornice. Přı́valová bouřka hodinu před za-
hájenı́m nám neumožnila výlet pořádat a termı́n
konánı́ jsme museli o týden posunout. I na druhý
pokus opět pršelo, ale přesto jsme to zvládli.
Poučenı́ do dalšı́ch výletů znı́, dokončit akci za
každého počası́. Ostatnı́ch výletů v okolı́ jsme se
účastnili v různém počtu a v rámci možnostı́ členů
našeho sboru.

Po celý rok jsme udržovali areál a nářadı́ v provo-
zuschopnosti a dı́ky tomu probı́haly bez problémů
veškeré akce, jak kulturnı́, tak sportovnı́. Osa-
dili jsme výstražné tabulky upozorňujı́cı́ na pro-
voz v areálu. V letnı́ch měsı́cı́ch jsme byli dvakrát
během čtrnácti dnů požádáni starostou obce
o uklizenı́ cesty ke mlýnu po bouřce. Petr Valouch,
Milan Dopita a Petr Jaroš v krátké době opět
uvedli komunikaci do původnı́ho stavu, za což jim
patřı́ poděkovánı́. Sekánı́ trávy, ořez náletových
dřevin a dalšı́ údržbové práce probı́haly v areálu
i během podzimnı́ch měsı́ců.

Při bouřce 27. července jsme přišli o altán, ale
naštěstı́ máme hasičskou pojistku. Petr Valouch
po všech papı́rových formalitách a telefonátech
vyřı́dil pojistnou událost a pojišt’ovna nám propla-
tila 6 000 Kč.

Po celý rok se hospodářka Kristýna Valouchová
se svým manželem starali o budovu v areálu Za-
dreva při různých zápůjčkách pro rodinné oslavy.
Zajišt’ovali předánı́ a převzetı́ budovy, zapůjčenı́
nádobı́, lavic a stolů, úklid budovy a jiné. Za to
jim moc děkuji.

Organizaci hasičských výletů měl vždy pod pa-
tronátem dnes už bývalý starosta Dušan Hej-
krlı́k, který zajišt’oval kapelu, občerstvenı́ a oslo-
voval sponzory o ceny do tomboly. Ale samozřejmě
to nejde bez ostatnı́ch členů sboru, jenž se
na pořádánı́ všech akcı́ podı́leli v rámci svých
možnostı́ s ohledem na rodinu a zaměstnánı́. Za
to patřı́ všem velké poděkovánı́.

Po dvaceti letech odstoupil bratr Dušan Hej-
krlı́k z funkce starosty SDH Pornice. Velmi

mu děkujeme za jeho mnohaleté vedenı́ sboru.
K dnešnı́mu dni má SDH Pornice 24 členů. Nový
výbor pracuje v tomto složenı́: velitel: Petr Jaroš,
starosta: Petr Valouch, hospodář: Dušan Hej-
krlı́k, kronikář: Petra Jarošová, jednatel: Alena
Polášková.

Petr Jaroš, velitel SDH Pornice

Sportovnı́ rubrika

TFA – železný hasič

V Pornicı́ch jsme tuto soutěž poprvé pořádali
2. června. Na naše sportoviště dorazilo vı́ce
jak šedesát závodnı́ků z celé Moravy, přijeli
i zástupci ze Slovenska. Vše proběhlo bez většı́ch
problémů. Menšı́ zádrhely, které se objevı́ vždy
a všude, se podařilo uspokojivě vyřešit. Podle
našich odhadů navštı́vilo tuto akci vı́ce jak 300
diváků. Občerstvenı́ fungovalo k naprosté spoko-
jenosti všech zúčastněných, závodnı́ trat’ byla ne-
ustále zabezpečena, nepřihodilo se žádné zraněnı́
a pořadatelsky bylo vše perfektnı́, za což všem
moc děkuji.

Výsledky našich závodnı́ků:

Milan Kochanı́ček 1. mı́sto muži do 35 let
Adéla Jarošová 4. mı́sto ženy
Petr Jaroš 7. mı́sto muži 35+
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Požárnı́ sport

V roce 2019 jsme se zúčastnili okrskové soutěže
v požárnı́m sportu, která se konala 18. května
v Prasklicı́ch. Ženy se umı́stily na krásném
2. mı́stě, muži skončili pátı́. Na Memoriálu Jo-
sefa Vašiny v Morkovicı́ch se stařı́ páni umı́stili
na 3. mı́stě a z memoriálu v Počenicı́ch si od-
vezli dokonce 1. mı́sto. Dalšı́ náš člen Josef
Kroutilı́k soutěžil za hasiče z Dětkovic, kteřı́
závodı́ v širokém regionu Moravy s velmi dobrými
výsledky. Petra a Adéla Jarošovy soutěžily také za
SDH Počenice v Moravské lize okresu Přerov, kde
jim patřı́ po 8. kole celkové 8. mı́sto.

Petra Jarošová reprezentovala také MHJ Cı́sařov
v Přelouči na mistrovstvı́ České republiky čes-
kých a moravských hasičských jednot. Obsadila
krásné 2. mı́sto.

Na našem sportovišti trénovali též dorosti z Pač-
lavic a Počenic. Opět letos vyhráli okresnı́ kolo
v Chropyni. Z krajského kola v Uherském Hradiš-
ti se Hanka Kaňová dostala na mistrovstvı́ České
republiky do Svitav, kde obsadila krásné 2. mı́sto.
Ona i ostatnı́ dorosti z Pačlavic a Počenic moc
děkujı́ za to, že mohli v našem areálu trénovat
a využı́vat nářadı́, které měli celoročně k dispo-
zici. Je to krásná ukázka prohlubovánı́ spolupráce
SDH Pornice s hasiči z Pačlavic a Počenic.

SDH Pornice na Internetu
www.sdhpornice.cz

Hasičský sport v našem sboru udržujeme na vy-
soké úrovni. Dı́ky tomu je i spolupráce s hasiči
z Pačlavic a Počenic velmi dobrá a kdykoliv
někdo z těchto sborů potřebuje pomoc, od nás
se mu ji vždy dostane. Stejně tak i nás nene-
chali na holičkách, když jsme potřebovali po-
moct napřı́klad pořadatelsky. A tak by to mělo
fungovat. Tı́m také naplňujeme hasičské de-
satero. V dnešnı́ uspěchané době plné závisti
a nepřejı́cnosti, kdy se tyto zásady někdy úplně
vytrácı́, udržujeme tuto kolegialitu aspoň my.

Na závěr chci poděkovat obci Pačlavice a celému
zastupitelstvu, občanům Pornic, sponzorům a ta-
ké všem, kteřı́ v jakékoliv mı́ře podporujı́ hasiče
z Pornic. V tomto novém roce 2020 Vám přeji vše
nejlepšı́, hodně zdravı́ Vám i Vašim rodinám a at’
se Vám dařı́.

Petr Jaroš, velitel SDH Pornice
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Myslivecký spolek Pačlavice v roce 2019
Náš myslivecký spolek vykonává právo myslivosti
na stále stejné honitbě od roku 1993, kdy bylo
vytvořeno Honebnı́ společenstvo Pačlavice, Por-
nice, Lhota a byla mu schválena honitba o roz-
loze 1448 ha, z toho 345 ha lesa. Vše na katastrech
Pačlavic, Pornic a Lhoty. Hlavnı́ činnostı́ Mysli-
veckého spolku Pačlavice je společný výkon práva
myslivosti, ochrana přı́rody, krajiny a v nı́ volně
žijı́cı́ zvěře, jakož i ochrana životnı́ho prostředı́.
Členskou základnu tvořı́ 26 členů, z toho dvě ženy,
a tři myslivečtı́ hosté.

Naše celoročnı́ pracovnı́ činnost má každý rok
podobný průběh. V únoru pravidelně pořádáme
tradičnı́ myslivecký ples v Pačlavicı́ch. Výtěžek
použı́váme na krytı́ nákladů provozu spolku.
Březen a duben jsou pro nás pracovnı́ měsı́ce:
Vyčistili, vydezinfikovali a opravili jsme krmelce,
zásypy a zařı́zenı́ určená pro lov zvěře, tj. po-
sedy a kazatelny. Pokračovali jsme na stavebnı́ch
úpravách našeho skladu ve Lhotě, které jsme
zahájili loňského roku. Sklad chceme do bu-
doucna využı́vat na ošetřovánı́ a skladovánı́ ulo-
vené zvěře. V květnu jsme zakoupili 50 kusů
bažantı́ch slepic z bažantnice Dobromělice na do-
plněnı́ zazvěřenı́ honitby. V Hodonı́ně jsme zakou-
pili 120 ks kachňat kachny březňačky. Po žnı́ch
jsme ve spolupráci s Agrodružstvem a podnikem
Oseva doplnili sklad potřebným množstvı́m dvoj-
kového obilı́ na zimnı́ přikrmovánı́.

V řı́jnu jsme si sklidili a zakrechtovali objedna-
nou řepu od Agrodružstva Morkovice. Od začátku
řı́jna začı́ná lovecká sezona. Chov bažantů, zajı́ců
a srnčı́ zvěře nám decimuje předevšı́m černá zvěř
a zvěř myslivosti škodı́cı́, která nám na jaře ulovı́

velké množstvı́ mlád’at. Z důvodů velkých škod
jak v lese, tak na polı́ch, máme povolen odstřel
jelenı́ zvěře. Loni jsme ulovili jednoho jelena,
dvě laně a dva kolouchy. Dančı́ zvěř z důvodů
malého výskytu lovı́me jen omezeně. Ulovili jsme
jen jedno danče a jednoho daňka. Z ostatnı́ zvěře
4 bažanty, 4 zajı́ce a 12 kusů srnčı́ zvěře. Naproti
tomu zvěře myslivosti škodı́cı́ jsme u nás ulovili
77 divočáků, převážně selat, 19 lišek, 2 jezevce,
3 psı́ky mývalovité a dvě kuny.

Začátkem prosince začı́ná zimnı́ obdobı́
a přikrmovánı́ zvěře. Srnčı́, jelenı́, dančı́ zvěř
a zajı́ce přikrmujeme senem, jadrným krmivem
a řepou. Bažanty pšenicı́ a řepou. Pro zvládnutı́
celoročnı́ práce bylo nutné, aby se zapojili všichni
členové spolku, hosty nevyjı́maje. Celkem jsme
ve všech vyjmenovaných činnostech odpraco-
vali 1508 hodin, tj. průměr 52 hodin na člena.
Na letošnı́ rok plánujeme dokončit stavebnı́
úpravy skladu a instalovat do honitby čtyři la-
pacı́ zařı́zenı́ na škodnou.

Závěrem bych chtěl upozornit majitele psů, kteřı́
jsou zvyklı́ venčit psy bez vodı́tka, aby se vyhýbali
lesu a polı́m, kde se mohou vyskytovat divočáci.
I v České republice se vyskytuje tzv. Aujeszkého
choroba, virová nemoc přenosná na psy. Pes po
kontaktu s nakaženým divočákem může do dvou
dnů uhynout.

Bohumil Hanáček, předseda spolku
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Činnost knihoven Pačlavice a Lhota v roce 2019
Knihovna Pačlavice
Knihovnice: Jitka Horáková,

e-mail: knihovnicejitka@centrum.cz
Výpůjčnı́ doba: každý pátek od 14 do 17 hodin

Pobočka Lhota
Knihovnice: Milada Drábková
Výpůjčnı́ doba: každý pátek od 16 do 18 hodin

Internetová stránka knihovny
knihovnapaclavice.webk.cz

Na stránkách knihovny najdete aktuálnı́
přehledy všech titulů v knihovnách, možnost
půjčovánı́ e-knih zdarma pro čtenáře knihoven,
knižnı́ novinky ve fondech knihoven, přehled
zapůjčených titulů z Knihovny Kroměřı́žska
i z knihovny v Morkovicı́ch. Na stránkách bylo
v loňském roce 4930 vstupů.

Kniha je film, který se odehrává
v mysli čtenáře. Proto chodı́me do kina

a řı́káme: ”Hm, kniha je lepšı́!“
Paolo Coelho

Mı́stnı́ knihovna v Pačlavicı́ch i ve Lhotě nabı́zı́
a poskytuje:

• volný výběr knih z vlastnı́ho fondu knihovny
• půjčovánı́ docházejı́cı́ch periodik (Vlasta,

Květy, Zahrádkář a Týdenı́k)
• výběr knih z výměnného fondu Knihovny

Kroměřı́žska
• výběr knih z fondu knihovny v Morkovicı́ch
• rezervace knih
• prodlouženı́ výpůjčky (osobně, e-mail)
• informačnı́ služby
• veřejný internet

Statistika knihovny Pačlavice za rok 2019:

Pačlavice Lhota
Registr. uživatelů 57 26
Návštěvnı́ků knihovny 1355 630
Výpůjček knih/časopisů 3733 2155

V měsı́ci lednu jsme v knihovně v Pačlavicı́ch
zorganizovali besedu pro děti MŠ Pornice
s ilustrátorem Mgr. Jiřı́m Kaláčkem. Pan Jiřı́
Kaláček se narodil a vyrůstal v Pačlavicı́ch, nynı́
žije v Brně. Do knihovny nám přivezl knihu
Kocourek Matýsek, kterou ilustroval. Setkánı́
s dětmi bylo velmi pěkné a přı́jemné. V roce 2019
byly instalovány v obou knihovnách nové počı́tače
s veřejným internetem. Srdečně zveme všechny
občany i děti do nových, krásných prostor kniho-
ven.

Jitka Horáková

Občanská rubrika
Počet obyvatel k 31. 12. 2019 870
– dospělı́ 731

z toho 346 mužů a 385 žen
– děti 139

z toho 75 chlapců a 64 dı́vek
Pačlavice 474
Lhota 186
Pornice 210

Počet obyvatel v procentech
muži 39,77 %
ženy 44,25 %
děti 15,98 %

Rok 2019
Narodili se: 4 děti
Přihlásilo se: 42 občanů
Odhlásilo se: 32 občanů
Zemřelo: 14 občanů
Průměrný věk obyvatel: 45,79 let
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Nová katastrálnı́ mapa
v zastavěné části katastrálnı́ho územı́ Pačlavice
Již letos v dubnu začnou terénnı́ práce na nové ka-
tastrálnı́ mapě v zastavěné části katastrálnı́ho územı́
Pačlavice (intravilánu), tedy na té části územı́, kde ne-
proběhla komplexnı́ pozemková úprava.

Na rozdı́l od katastrálnı́ mapy vzniklé při pozem-
kových úpravách, kterou tvořı́ projektant v kanceláři
a vlastnı́k ji následně schvaluje či uplatňuje své
připomı́nky, při tomto ”novém mapovánı́“ vlastnı́ci
sami určujı́ a trvale označujı́ nesporné hranice svých
pozemků, které budou následně katastrálnı́m úřadem
zaměřeny a zaneseny do nové katastrálnı́ mapy!

V předstihu minimálně jednoho týdne dostane každý
vlastnı́k nemovitosti pozvánku s určenı́m dne, ho-
diny a mı́sta setkánı́ se ”zjišt’ovacı́“ komisı́ tvořenou
zástupci Katastrálnı́ho úřadu pro Zlı́nský kraj,
katastrálnı́ho pracoviště Kroměřı́ž, dále jen ”ka-
tastrálnı́ho úřadu“ a obce, s výzvou k trvalému
označenı́ vlastnických hranic. V určený den vlastnı́ci
projdou s komisı́ zjišt’ovanou vlastnickou hranici a člen
komise barevnou značkou označı́ lomové body hranice
určené vlastnı́ky. Takto vyšetřený stav se poznačı́ do
šetřı́cı́ho náčrtu a soupisu nemovitostı́ a vlastnı́k ho
potvrdı́ svým podpisem.

Pro rychlý a zdárný průběh zjišt’ovánı́ hranic je
nutná shoda sousedı́cı́ch vlastnı́ků na společné hra-
nici. Jestliže se vlastnı́ci neshodnou na průběhu hra-
nice, bude tato v nové katastrálnı́ mapě vyznačena
jako sporná v hranicı́ch a zobrazenı́ podle dosa-
vadnı́ho stavu katastru a vlastnı́ci budou upozorněni
na možnost tento spor řešit soudnı́ cestou.

Součástı́ zjišt’ovánı́ hranic je i šetřenı́ obvodů budov
a druhu a způsobu využitı́ pozemků. Vlastnı́ci, kteřı́
dosud neohlásili katastrálnı́mu úřadu novou budovu
či změny obvodu stávajı́cı́ budovy, které podléhajı́ evi-
denci v katastru nemovitostı́ (např. rodinné domy, re-
kreačnı́ objekty, samostatně stojı́cı́ technické a hos-
podářské budovy), budou komisı́ vyzváni, aby tak
učinili. Rovněž v přı́padě vyšetřené trvalé změny
zemědělského pozemku (např. orná půda, zahrada)
na nezemědělský (např. ostatnı́ plocha, zastavěná plo-
cha), bude vlastnı́k komisı́ vyzván k doloženı́ souhlasu
s vynětı́m ze zemědělského půdnı́ho fondu.

Závěrem několik poznámek:

• výše uvedená činnost tvorby nové katastrálnı́ mapy
se odborně nazývá ”obnova katastrálnı́ho operátu
novým mapovánı́m“ a je prováděna na základě
§41 katastrálnı́ho zákona č. 256/2013 Sb. a dalšı́ch
prováděcı́ch předpisů.

• jednotlivé etapy tvorby nové mapy:
1. zjišt’ovánı́ průběhu vlastnických hranic

(duben–prosinec 2020)
2. zaměřenı́ vyšetřených lomových bodů hranic

(řı́jen 2020–duben 2022)
3. tvorba nové katastrálnı́ mapy (květen–

červenec 2022)
4. námitkové řı́zenı́ a vyhlášenı́ platnosti

(srpen–řı́jen 2022)
• zaměstnanci provádějı́cı́ ”obnovu operátu“ jsou

oprávněni vstupovat na soukromé pozemky dle
§7zák. č. 200/1994 Sb., na žádost vlastnı́ka předložı́
k nahlédnutı́ služebnı́ průkaz

• povinnost zúčastnit se na výzvu katastrálnı́ho
úřadu jednánı́ a označit nesporné vlastnické
hranice vyplývá z §37 katastrálnı́ho zákona
č. 256/2013 Sb.

• trvalé označenı́ vlastnických hranic, pokud nejsou
označeny zdı́, plotem apod. je možné provést
železnou trubkou alespoň 60 cm dlouhou, za-
tlučenou po úroveň terénu a obetonovanou tak, aby
nedošlo k jejı́mu zarostenı́ či poškozenı́ sekaček při
údržbě pozemku, nebo plastovým znakem (lze za-
koupit u některé měřické firmy nebo ve speciálnı́m
obchodě). Ve zpevněných plochách (betonu či as-
faltu) lze bod označit zatlučeným roxorem nebo
nastřelovacı́m hřebem.

• plná moc pro zástupce vlastnı́ka na šetřenı́ vlast-
nické hranice nemusı́ být ověřena, je však žádoucı́,
aby zástupce měl přesné informace o průběhu hra-
nice, např.: po které straně podezdı́vky plotu nebo
štı́tové zdi vede a čı́ plot nebo štı́tová zed’ je. . . apod.

Z pohledu katastru nemovitostı́ se jedná o mimořádné
dı́lo, které se v tomto rozsahu v katastrálnı́m územı́
Pačlavice provádělo naposledy v roce 1827 v době
tvorby mapy stabilnı́ho katastru a to z důvodu
zaváděnı́ daně pozemkové, tedy spravedlivého výběru
danı́, jako důležitého zdroje státnı́ho přı́jmu, ze
kterého vycházı́ i dosud platná katastrálnı́ mapa.
Výsledkem nového mapovánı́ bude katastrálnı́ mapa
odpovı́dajı́cı́ skutečnému stavu v terénu, zobrazujı́cı́
hranice pozemků, obvody budov a dalšı́ prvky poloho-
pisu s nejvyššı́ požadovanou přesnostı́.

Na základě těchto informacı́ si lze jen těžko představit
vlastnı́ka nemovitosti, který by se zjišt’ovánı́ průběhu
hranic nezúčastnil a ignoroval možnost mı́t v katastru
nemovitostı́ přesně evidovány své nemovitosti a tı́m
předešel přı́padným sporům o vlastnickou hranici pro
sebe i dalšı́ generace vlastnı́ků.

Ing. Petr Daněk
ředitel Katastrálnı́ho pracoviště Kroměřı́ž

19
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Publikace slovem a předevšı́m obrazem o našich obcı́ch
Váženı́ občané, zastupitelstvo obce rozhodlo o vydánı́ publikace, která by přehledným a čtenářsky lá-
kavým způsobem zpracovala historii a vývoj našich obcı́. Dı́ky Vašı́ pomoci, spolupráci a dı́ky Vámi
zapůjčeného fotografického materiálu je tvorba knihy v plném proudu. Všichni si jistě rádi prohlı́žı́te
fotografie. Budete tedy mı́t možnost nahlédnout do vzpomı́nek zdokumentovaných na fotografickém
papı́ře. V jednotlivých kapitolách najdete společné školnı́ ročnı́kové fotografie, staré fotografie školnı́
budovy, dětské dny a dětské karnevaly. Dále si budete moci prohlédnout fotografie kulturnı́ch a spor-
tovnı́ch akcı́ ze současnosti ale i z doby minulé, masopusty, vı́tánı́ občánků, nácvik spartakiády, foto-
grafie z brigád, ”akcı́ Z“ a současných rekonstrukcı́ v našich obcı́ch. Nebudou chybět fotky z činnosti
spolků Sokol, hasiči, myslivci, fotbalisti. Dále fotografie kostela a s kostelem souvisejı́cı́ svaté přijı́mánı́
a památky. Ke zhlédnutı́ budou i fotky vztahujı́cı́ se k JZD. Připomenete si významné rodáky a dalšı́
osobnosti, kde byla mlékárna, kde mateřská škola, kde poštovnı́ úřad, kde hostinec. Fotografie, které
jste nám s Vašı́m souhlasem zapůjčili, poctivě vrátı́me nepoškozené, pouze na zadnı́ straně poznačı́me
majitele. Ze shromážděných fotografiı́ se snažı́me vybrat ty nejlepšı́, nejvhodnějšı́ a nejzajı́mavějšı́ pro
vznik nové knihy. Děkujeme všem za jejich zapůjčenı́. Již nynı́ se můžete těšit na novou krásnou knihu
o našich třech vesnicı́ch, knihu, ve které se spousta z Vás spolu s rodiči a dětmi najde, a v nı́ž budou
rády listovat i dalšı́ generace.

Mgr. Bronislav Mich, mı́stostarosta Obce Pačlavice

Svoz plastů v roce 2020
20. ledna 11. května 28. zářı́

17. února 8. června 26. řı́jna

16. března 6. července 21. listopadu

14. dubna 3. a 31. srpna 23. prosince

Naplněné pytle nachystejte před Váš dům vždy v neděli
do 16 hodin. Jestliže pytel nenaplnı́te, vyčkejte dalšı́ho
pravidelného svozu. Pokud Vám pytle nebudou stačit,
můžete si na obecnı́m úřadě vyzvednout dalšı́.

Otvı́racı́ doba
pošty v Pačlavicı́ch

Pondělı́ 7:30 – 9:30

Uterý 7:30 – 9:30 15:00 – 17:00

Středa 7:30 – 9:30

Čtvrtek 7:30 – 9:30 15:00 – 17:00

Pátek 7:30 – 10:30

Telefon: 792 769 676

Co patřı́ do žlutého pytle: sešlápnuté plastové PET láhve, plastové obaly od jogurtů, kečupu, hořčice
atd., plastové tašky, mikroténové sáčky, balı́cı́ fólie, plastové obaly od pracı́ch, čistı́cı́ch, avivážnı́ch
prostředků, polystyrén v menšı́ch kusech, papı́rové obaly od mléka, džusů (tzv. tetra packy).

Co nepatřı́ do žlutého pytle: plastové trubky, podlahové krytiny, plastové nádoby od motorových olejů
a chemikáliı́, dětské pleny, plast většı́ch rozměrů (např. záchodové prkénko, plastové židle apod.).

POZOR – SVOZ PAPÍRU ZRUŠEN.

Informace do Zpravodaje sesbı́ral Mgr. Bronislav Mich. Sazbu textu provedl Mgr. Radek Strnadel.
Vydala Obec Pačlavice v březnu 2020 jako svou 1. publikaci v tomto roce.
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